
             BOSNA I HERCEGOVINA                      БОСНА И ХЕРЦЕГОВИНА 

     PARLAMENTARNA SKUPŠTINA                                             ПАРЛАМЕНТАРНА СКУПШТИНА 

             BOSNE I HERCEGOVINE                    БОСНЕ И ХЕРЦЕГОВИНЕ 

PREDSTAVNIČKI / ZASTUPNIČKI  DOM                                                    ПРЕДСТАВНИЧКИ ДОМ 

       DOM  NARODA /  ДОМ  НАРОДА                                                               ДОМ  НАРОДА 

Zajednička komisija za odbrambenu/obrambenu   Заједничка комисија за одбрамбену  и 

 i sigurnosnu politiku  i nadzor nad radom                               безбједносну политику и надзор над радом 

odbrambenih/obrambenih i sigurnosnih                          одбрамбених и безбједносних структура 

       struktura na nivou/razini BiH                                                           на нивоу БиХ

 

______________________________________________________________________________________________________________________________ 

          Trg BiH 1, Sarajevo / Трг БиХ 1, Сарајево, Tel/Тел: (+387 33) 28 44 62, Fax: (+387 33) 23 34 80 

Број/Broj: 4/1-50-1-9-30/06 

Сарајево/Sarajevo, 16.02.2006. године 

 

                                                              ЗАПИСНИК 

 

                            са 30. сједнице Заједничке комисије Парламентарне скупштине БиХ  

                    за одбрамбену и безбједносну политику и надзор над радом одбрамбених и  

                                          безбједносних структура на нивоу Босне и Херцеговине 

 

Сједница је одржана 26.02. 2006, у времену од 10.00 до 12.30 часова. 

Сједници су присуствовали чланови Заједничке комисије:  

Бошко Шиљеговић, Винко Радовановић,  Осман Брка, Адем Хускић, Момчило Новаковић, 

Бранко Зрно, Халид Гењац и Мехмед Жилић. 

Сједници нису присуствовали:  Анто Спајић, Шефик Џаферовић, Винко Зорић и Мирко 

Благојевић. 

Сједници су присуствовали и гости: Никола Радовановић, министар одбране БиХ; Славко 

Марин, савјетник предсједавајућег Предсједништва БиХ; Исмајил Сарић, Анкица Томић, 

Веско Дрљача из Министарства безбједности БиХ; Кристијан Хаупт и Родолф Оберле из 

ОЕБС-а;  Драгица Хинић, секретар Заједничке комисије; Жељко Грубешић, експерт за војна 

и безбједносна питања;  Албина Ибрахимагић, волонтер у ПСБиХ, Данијела Кришто,        

стажиста из НДИ. 

Сједници Заједничке комисије за одбрамбену и безбједносну политику и надзор над радом 

одбрамбених и безбједносних структура на нивоу Босне и Херцеговине предсједавао је 

Бошко Шиљеговић. 

 

За сједницу је предложен  

 

ДНЕВНИ РЕД 

 

1. Избор другог замјеника предсједавајућег Заједничке комисије; 

2.  Верификовање записника са 27, 28. и 29. сједнице Заједничке комисије; 

3.  Разматрање извјештаја Министарства одбране БиХ и Министарства безбједности БиХ 

о  учествовању припадника Оружаних снага БиХ и полицијских службеника у 

операцијама подршке миру у 2005. години са планом учествовања у 2006. години 

(извјестиоци: ресорни министри одбране и безбједности); 

4. Информација Министарства одбране БиХ о потреби интензивирања комуникација 

      између институција БиХ и НАТО-а, на знање (представник МОБиХ); 

5.  Обавјештење о издавању грађевинских дозвола у граничном појасу по закључку  

Заједничке  комисије  (извјестилац: овлашћени представник Министарства безбједности 

БиХ); 
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6.   Разматрање Предлога оријентационог радног плана Заједничке комисије за 

        2006.годину; 

7.   Текућа питања. 

 

Дневни ред чланови Заједничке комисије усвојили су једногласно. 

 

 

Ад. - 1.  Избор другог замјеника предсједавајућег Заједничке комисије 

   

Бошко Шиљеговић обавијестио је присутне да је Представнички дом на 73. сједници  

умјесто Сеаде Палаврић изабрао Мехмеда Жилића за члана Заједничке комисије, те је стога 

потребно да ова комисија изабере и другог замјеника предсједавајућег умјесто Сеаде 

Палаврић. Драгица Хинић, секретар Комисије, на замолбу Шефика Џаферовића, који због 

службеног пута није могао присуствовати сједници Комисије,  информисала је да је Клуб 

посланика СДА предложио да се на ову позицију изабере Мехмед Жилић. Чланови Комисије 

потом су једногласно усвојили избор Мехмеда Жилића за другог замјеника предсједавајућег. 

Ад. - 2. Верификовање записника са 27, 28. и 29. сједнице Заједничке комисије 

 

Чланови Комисије једногласно су верификовали записнике са 27, 28. и 29. сједнице 

Заједничке комисије.  

 

 

Ад. - 3. Разматрање извјештаја Министарства одбране БиХ и Министарста  

            Безбједности БиХ о учествововању припадника Оружаних снага БиХ и 

            полицијских службеника у операцијама подршке миру 2005. са планом 

            учествовања у 2006. (извјестиоци: ресорни министри одбране и безбједности) 

 

Бошко Шиљеговић дао је уводне напомене у вези са Извјештај Министарства одбране БиХ 

о учествовању припадника Оружаних снага БиХ у операцијама подршке миру у 2005. 

години, са планом учествовања у 2006. години, те Извјештај Министарства безбједности БиХ 

о учествовању полицијских снага у операцијама  подршке миру у 2005. години и Одлуку 

Предсједништва о учествовању полицијских снага БиХ у операцији подршке миру УН-а у 

Судану у 2006. години. Осврнуо се на достављање појединих извјештаја, истакнувши да је 

Извјештај Министарства одбране БиХ достављен Парламентарној скупштини БиХ 11. 11. 

2005. године. Том приликом, на основу одредаба закона који регулише ову материју, у  

комисијској фази усвојена су два закључка. Навео је  да је закључцима утврђена потреба 

достављање цјелокупних извјештаја Савјета министара БиХ и  Предсједништва БиХ, који се 

односе не само на припаднике Оружаних снага БиХ већ и полицијске и друге службенике, 

ако такве активности постоје. Стога је и пролонгирано разматрање напријед наведеног 

извјештаја. У међувремену је Министарство безбједности БиХ доставило Извјештај, а 

Предсједништво БиХ Закључак о прихватању Извјештаја Министарства одбране БиХ и 

Одлуку о учествовању полицијских снага БиХ у операцијама подршке миру УН-а у Судану у 

2006. години. 

Славко Марин наглашава да је Предсједништво БиХ у складу са одредбама Закона 

доставило у парламентарну процедуру Закључак и поменуту одлуку у вези са Суданом. 

Истакнуо је да би у првој години примјене поменутог закона требало имати разумијевање 

због несналажења институција да у утврђеним роковима испуне своје обавезе. 



 3 

Предсједништво нема довољно капацитета да доставља извјештаје које свакако припремају 

ресорна министарства. Стога су уз Извјештај Министарства одбране БиХ донијели закључак 

којим су прихватили овај извјештај, а у складу са чланом 4. наведеног закона, донијели су 

Одлуку за упућивање полицијских снага у Судан. Дао је кратке напомене о актуелним 

мисијама, у склопу које је најопсежнија  мисија у Ираку. 

Веско Дрљача истакнуо је да Извјештај Министарства безбједности БиХ садржи 

статистички преглед окончаних мисија и мисија које су у току. Тренутно, БиХ-а је 

заинтересована  за мисију у Судану, која претпоставља слање два БХ полицијска 

службеника. У току њене реализације усвојен је и Закон. Министарство је благовремено 

иницирало учешће полицијских снага у тој операцији, али се чекало одобрење  Савјета 

министара и Предсједништва да се ова активност законски оконча, те Одлука 

Предсједништва упути у парламентарну процедуру. Босна и Херцеговина као чланица 

Уједињених нација има обавезу да испуњава дужност учествовања у операцијама подршке 

миру како би била прихваћена као озбиљна, одговорна и респектабилна држава.  Нашој 

држави су већ у два наврата продужени рокови за доношење одлуке, али крајњи рок да ову 

одлуку потврди Парламентарна скупштина је 04. април. Стога се очекује разумијевање 

Парламентарне скупштине и поштовање овог рока. Констатовао је и чињеницу да Уједињене 

нације не занимају наши закони, те су, према својим прописима, дали рок од 30 дана за 

активности потребне за усвајање одлуке о учествовању у мировним операцијама. 

Министарство из ових разлога иницира и измјену Закона у вези са скраћивањем рока у којем 

би Парламентарна скупштина требало да потврђује овакве одлуке.  

Момчила Новаковића занимало је да ли је Предсједништво БиХ одобрило продужетак 

мисија наведених у Извјештају Министарства одбране БиХ, које је подржало закључком, те 

да ли је од Савјета министара БиХ затражено да да своју оцјену и одлучи о наставку мисија у 

овој години. Такође, упитао је да ли је Предсједништво БиХ приликом доношења Одлуке о 

упућивању полицијских снага у Судан имало на располагању припремљену оцјену Савјета 

министара БиХ о  оправданости разлога за упућивање која укључује све законом утврђене 

аспекте. Сматра да је потребно да Комисија добије ову оцјену што прије, како би се могла 

изјаснити о операцији у Судану у што краћем року, те је упутити у даљу парламентарну 

процедуру. Потом би био сагласан са предлогом да се ова одлука и Извјештај упуте што  

прије у парламентарну процедуру, о чему треба извијестити колегијуме оба дома. 

Бошко Шиљеговић  констатовао је неопходност упућивања захтјева колегијумима домова 

ради убрзања процеса доношења  поменуте одлуке. 

Момчило Новаковић истакнуо је и чињеницу да смо преплављени новинским чланцима у 

којим се појављују текстови и слике војника који су учествовали у мучењу затвореника у 

затворима у Ираку, те је поставио питање да ли је било проблема  са понашањем припадника 

наших јединица. 

Славко Марин није се могао изјаснити да ли је од Савјета министара затражено да оцијени 

оправданост наставка мировних операција, али је обећао да ће провјерити ово питање. 

Халид Гењац је констатовао да је Закон објављен 14.03.2005. године, те да је, према њему, 

Парламентарна скупштина БиХ била дужна да два пута годишње разматра извјештаје о 

операцијама подршке миру, а до краја септембра текуће године да донесе одлуку о наставку 

активности за наредну годину. Наведени рокови су увелико прекршени. Стога би се 

достављени акти Савјета министара и Предсједништва требали упутити у парламентарну 

процедуру. Занимало га је да ли су досадашње мисије након ступања на снагу Закона 

упућене Парламентарној скупштини на потврду, односно да ли је таквих мисија било 

уопште.  

Веско Дрљача наводи да је једина нова мировна мисија која се односи на полицијске снаге 

која је покренута послије усвојеног закона мисија у Судану, а на остале мисије односи се 
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продужење. Припадници полиције који су учествовали у мировним мисијама похваљени су 

за свој рад и оцијењени као квалитетни. Једину примједбу коју би истакао је то да су 

полицајци долазили у различитим униформама, те сматра да је потребно да се установи 

процедура за доношење правилника о једнообразном одијевању. У односу на оцјену 

оправданости учешћа у операцији у Судану, која садржи све потребне аспекте, навео је да је 

она благовремено достављена Предсједништву. 

Момчило Новаковић  питао је да ли је донесена одлука о слању новог контингента 

припадника Оружаних снага у Ирак. Ово питање веома је важно ако Комисија жели да се у 

овој години у потпуности придржава Закона. 

Адем Хускић  истакнуо је  да ова комисија и Парламентарна скупштина никад нису кочили 

процес доношења одлука. Потом је предложио закључак којим Комисија даје сагласност 

достављеним актима и упућује их у даљу процедуру. Други дио закључка односио би се на 

обавезу Законом утврђених институција да до краја августа Комисији доставе извјештаје за 

ову годину, са предлогом плана активности за 2007. годину. 

Никола Радовановић  замолио је да Служба  убудуће води рачуна о томе да представници 

Министарства буду заступљени на истом нивоу. Истакнуо је да се каснило са извјештајем јер 

још увијек није био утврђен буџет. Што се тиче извјештавања за текућу и плана за 2007. 

годину, заложиће се да се доставе благовремено у парламентарну процедуру. У том смислу 

Савјет министара усвојио је и закључак да се наредни извјештаји Комисији доставе до 01. 

марта текуће године. У односу на одлучивање о достављеним актима истакнуо је да се у 

овом случају разликују двије врсте активности:  упућивање на мисије и  разматрање 

оправданости учешћа у постојећим мисијама. Начин на који се врши њихова имплементација 

треба бути усклађен у оба дома. Потом је предложио да Парламентарна скупштина потврди 

оправданост постојећих мисија из 2005. године, те донесе одлуку о наставку учешћа у 2006. 

години. Истакнуо је даље да је рок од 60 дана за доношење одлуке заштитни рок и омогућава 

институцијама да не одлучују на брзину,  што  је у интересу свих. Стога не би требало 

скраћивати овај рок. У вези са једнообразношћу униформи припадника полиције, сматра да 

Уједињене нације не постављају таква питања нити услове. 

Веско Дрљача је одговорио да Уједињене нације нису постављале питања о томе, већ су на 

то указали наши представници. 

Анкица Томић обавијестила је присутне о процедури која се односи на мировне мисије. Све 

досад пристигле иницијативе биле су из Уједињених нација. Након пристузања, рок за 

одлучивање је мјесец дана. Потом су се ангажовала министарства Федерације БиХ и 

Републике Српске. Министарство безбједности БиХ је 19.10.  предложило Савјету министара 

БиХ да од Предсједништва БиХ тражи одобрење. Крајњи рок који су сада дали Босни и 

Херцеговини   је 04. април. Послије тога не постоји шанса за учешће у овој мисији. 

Нагласила је  проблеме са законском процедуром доношења одлука. 

Момчило Новаковић поново је потенцирао питање да ли је било проблема са понашањем 

припадника наших Оружаних снага у Ираку, да се не бисмо нашли у ситуацији да нисмо  

упознати са евентуалним проблемима. 

Никола Радовановић истакнуо је да по члану 16. Закона постоји обавеза састављања 

извјештаја о учествовању припадника Оружаних снага и полицијских службеника у 

операцијама подршке миру. Премa извјештају који су они сачинили, припадници Оружаних 

снага су добили добре оцјене. Образложио је да, због природе посла припадници наших 

Оружаних снага у Ираку нису у контакту са Ирачанима. Обавијестио је такође да постоји 

могућност продужење мандата мисије нашим припадницима, због позитивних извјештаја. 

Нагласио је да мисије постају проблематичне када припадници станују у приватним кућама. 

Ако би Министарство одбране добило такве информације, одмах би их прослиједило 

Парламентарној скупштини. 
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Веско Дрљача информисао је да су припадници полицијских снага до сада добијали  добре 

оцјене од Уједињених нација. Њихов интерни став је да постоји проблем са униформама. 

Како су припадници полиције мање изложени контакту, будући да обављају цивилне 

послове, нема наведених проблема са понашањем.  

Кристијан Хаупт истакнуо је да постоји потребна оцјена оправданости уз Одлуку за 

упућивање припадника полиције у Судан, те да ју је требало доставити истовремено са 

Одлуком. Занимало га је да ли Министарство безбједности може у оваквим активностима 

ангажовати и припаднике СИПА-е. У вези са једнообразношћу полицијских униформи, 

истакнуо је да је то маргинално питање и да то не представља проблем, јер чак и припадници 

полицијских снага Њемачке немају исте униформе. Констатовао је да је извршној власти 

потребно шест мјесеци да заврши процедуру и да је то проблем.  

Бошко Шиљеговић напоменуо је присутне да је посјета Министарству безбједности 

планирана након сједнице, у 13.30 часова, те да сва ова питања могу поставити том 

приликом,. 

Анкица Томић нагласила је да СИПА није попуњена адекватним кадром који задовољава 

постављене услове Уједињених нација. Истиче да су имали проблема да нађу одговарајуће 

полицијске службенике. Они су морали да прођу тестирања након којих су изабрани. 

Момчило Новаковић је истакнуо да ова комисија није имала довољно података за 

доношење одлуке о мировној мисији у Судану. Стога је потребно да се чланови Комисије 

што прије упознају са материјалом који образлаже потребне аспекте, како би се одлука 

донијела што прије, и  како би могла бити уврштена на сљедећој сједници Представничког 

дома. 

Славко Марин нагласио је да је Предсједништво БиХ имало све потребне материјале за 

ваљано одлучивање, између осталог и оцјену оправданости учешћа, те да вјероватно због 

несналажења службе Предсједништва није достављена. Нагласио је потом да ће ову оцјену уз 

пропратни допис Предсједништва доставити најкасније током сутрашњег дана, те замолио 

Комисију да донесе потребне одлуке. 

Чланови комисије су потом једногласно усвојили констатације да: 

а)  ово радно тијело, као и Парламентарна скупштина БиХ у цјелини, нису проузроковали 

кашњење у процесу разматрања и одлучивања о наведеним актима. Представници 

предлагача наведених аката истакнули су чињеницу да се одредбе Закона имплементирају 

први пут, због чега је очигледно и дошло до несналажења одговорних институција у његовој 

адекватној примјени. О достављеним актима Парламентарна скупштина БиХ треба да се 

изјасни у што краћем року, због евидентно великог прекорачења рокова. У току ове године 

водиће се рачуна да се утврђени рокови извјештавања и одлучивања поштују у потпуности; 

б) уз Одлуку Предсједништва БиХ о упућивању полицијских службеника БиХ у операцију 

подршке миру УН-а у Судану није била достављена потребна документована оцјена 

оправданости учешћа на основу које се може донијети одлука, а која се односи на државни 

интерес, постојање спољнополитичког аспекта, правила ангажовања са јасним циљевима 

(правни, безбједносни и одбрамбени аспект), те дефинисан финансијски аспект. Представник 

Предсједништва БиХ и представници Савјета министара БиХ нагласили су чињеницу да је 

ова образложена оцјена благовремено достављена Предсједништву, чији су је представници 

потом на захтјев Заједничке комисије доставили у парламентарну процедуру 16.02.2006. 

године. 

 

Послије усвајања констатација, чланови Заједничке комисије једногласно су предложили 

домовима Парламентарне скупштине да: 

а) се наведени акти разматрају истовремено, у што краћем року, са предлогом за њихово 

    усвајање (у складу са чланом 16. и 17. Закона);  
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б) у складу са чланом 17. Закона, донесу одлуку о оправданости и нивоу наставка учешћа у 

    постојећим операцијама подршке миру у 2006. припадника Оружаних снага БиХ, и то: у 

    операцији подршке миру „Ирачка слобода“ у Ираку /два контингента по 36 припадника /,  

    те у посматрачким мисијама у Етиопији-Еритреји /девет припадника/ и ДР Конгу /пет  

    припадника/;  

ц) у складу са чланом 6. Закона, донесу одлуку о потврђивању Одлуке Предсједништва БиХ  

    о учешћу полицијских службеника у операцији подршке миру УН-а у Судану /два  

     припадника/; 

д) усвоје закључак којим Заједничка комисија и домови захтијевају од свих институција 

     чије су обавезе регулисане поменутим законом поштовање  јасно утврђених рокова 

     везаних  за достављање извјештаја и планова у парламентарну процедуру. 

 

Ад. - 4.  Информација Министарства одбране БиХ о потреби интензивирања 

               комуникација између институција БиХ и НАТО-а 

              (представник МОБиХ); 

 

Бошко Шиљеговић дао је уводне напомене о Информацији Министарства одбране БиХ о 

потреби интензивирања комуникације између БиХ и НАТО-а, која је Комисији дата на 

знање. У Информацији је истакнута потреба именовања замјеника  умјесто постојећих 

неангажованих чланова Државне међуресорне комисије за ПФП и НАТО. 

Никола Радовановић  истакнуо је да је од 1. јануара ове године промијењена суштина 

односа НАТО-а према Босни и Херцеговини, јер је тада и Комисија за реформу одбране 

престала радити. Сарадња са НАТО-ом сада се одвија путем њихових експертних тимова,  

чија је процедура слична. Такође је обавијестио да је реализована и прва посјета таквог 

тима и да ће ова комисија о томе добити извјештај. Приликом те посјете наглашено је да 

ће сљедећи пут посјетити и друга министарства (безбједности, правде, финансија и сл.), те 

остварити контакте са Заједничком комисијом о којој имају изузетно позитивно мишљање. 

Стога је предметном информацијом и наглашен значај координационог тијела, тј. Државне 

међуресорне комисије која треба бити што оперативнија и ефикаснија, како би Босна и 

Херцеговина испунила потребне услове на путу прикључења ПФП-у, НАТО-у и ЕУ. 

Момчило Новаковић забринут је због чињенице да су чланови Државне међуресорне 

комисије неефикасни и да не долазе на састанке због заузетости. Стога им треба одмах 

наћи замјенике. Предложио је да се донесу зкаључци којим би се апеловало на стварање 

неопходних услова за рад тог тијела и да оно од ресорних министарстава добије сву 

потребну подршку. 

Никола Радовановић образложио је проблеме у досадашњем раду тог тијела. 

Предсједавајући ове комисије изабран је за амбасадора тако да није могао да учествује у 

раду. Такође,  када је формирана ова комисија, постојала је само идеја за улазак у 

Партнерство за мир. Сада кад је у питању придруживање НАТО-у, рад ове комисије 

постао је озбиљнији. 

Халид Гењац сагласан је са потребом да Државна међуресорна комисија добије на значају. 

Стога је предложио закључке којим би се од руководства те комисије затражило да 

извијести у писаној  форми, као и да Заједничкој комисији поднесе извјештај о раду, те о 

проблемима и начину рада у наредном периоду. Овом састанку требало би да присуствују 

и министри одбране и безбједности, који би такође, са свог аспекта, припремили питања и 

проблеме које треба ријешити. 

   Након окончане расправе једногласно су усвојени сљедећи закључци: 
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  „1. Заједничка комисија упозната је са достављеном Информацијом о потреби 

интензивирања   сарадње  између институција БиХ и НАТО савеза;  

2. Заједничка комисија наглашава значај што ефикаснијег рада Државне међуресорне 

комисије за  ПФП и НАТО и захтијева од свих институција да пруже максималну подршку 

како би се створили предуслови за рад овог тијела, те подржава предлог мјера за 

интензивирање сарадње дате у Информацији, посебно истичући мјеру која се односи на 

обавезу Савјета министара БиХ да изврши хитну замјену појединих чланова Државне 

комисије;  

  3. Заједничка комисија ће на неку од својих наредних сједница позвати руководство 

Државне међуресорне комисије за ПФП и НАТО, као и ресорне министре, како би добила 

потпун преглед рада овог тијела, као и сагледала све проблеме чије је рјешавање 

неопходно за што лакши и бржи улазак Босне и Херцеговине у ПФП и НАТО.“ 

 

Ад. - 5. Обавјештење о издавању грађевинских дозвола у граничном појасу према 

             закључку   Заједничке    комисије  (извјестилац: овлашћени представник 

             Министарства безбједности БиХ) 

 

Исмајил Сарић  информисао је Заједничку комисију да у Министарству безбједности БиХ 

нису, према достављеном закључку Комисије, знали тачан одговор на постављено питање, те 

су се обратили Државној граничној служби за додатна сазнања. Одговор из Државне 

граничне службе је био да ова служба не зна да је било забрањене градње у граничном 

појасу. Сматра да је Комисија доставила сувише уопштено питање, те је предложио да се оно 

конкретније дефинише.  

Бошко Шиљеговић  образложио је да се конкретан случај односио на гранични прелаз 

Ивањица. 

Жељко Грубешић детаљније је појаснио постављено питање. Истакнуо је да је Комисија 

посјетила гранични прелаз Ивањица и да су припадници Државне граничне службе том 

приликом изнијели овај проблем и тражили његово актуелизирање. Приликом наведене 

посјете био је присутан и представник Министарства безбједности, Миодраг 

Кундачина.Стога би у Министарству безбједности требало бити мало више координације, јер 

би у контакту са наведеним представником имали више сазнања о конкретном питању. 

Мехмед Жилић мисли да је питање граничног и међуграничног појаса сложено питање, 

поготово што још увијек није ријешено питање међудржавних граница. Стога је неопходно 

ријешити сва неријешена питања у вези са границама са Србијом и Црном Гором, као и са 

Хрватском. Тек онда би се могло приступити урбанистичком уређењу граничног појаса од 5 

до 10 км, као и одређивању статуса имовине лица која живе у том појасу. Ово питање 

неопходно је ријешити на одговарајући начин законским дефинисањем. 

Исмајил Сарић потом је нагласио да постоји низ проблема при дефинисању појединих 

граничних прелаза. Нпр., гранични прелаз Иваница није на истом мјесту за Босну и 

Херцеговину и Хрватску. При томе је још и Општина Требиње доставила захјев да се 

граница помјери 2 км према Требињу, што по његовом мишљењу није разумно. Такође, може 

се поставити и питање других граничних прелаза. Мисли да је потребно да се ова комисија 

конкретније укључи у рјешавање питања граница. 

Бранко Зрно истакнуо је да Заједничка комисија може дјеловати само у форми комисијске 

иницијативе те тражити извјештавање, а за детаљније рјешавање овог питања постоје 

експертски тимови и комисије. По његовом мишљењу, наведено питање је више пута 



 8 

медијски експлоатисано, и везано је за рјешавање питања категорије земљишта уз границу, 

интереса општина, а на крају и у интересу државе је да се ово питање квалитетно ријеши. 

Посебно је истакнуо и заинтересованост страних држављана који желе купити земљиште у 

подручју граничних прелаза, а које ће вјероватно пуно више вриједити касније. Стога је у 

рјешавање ових питања неопходно укључивање и Министарства унутрашњих послова, ради 

спречавања евентуалних незаконитости. Затим је нагласио да је Заједничка комисија у 

оквиру своје надлежности обављања парламентарног надзора посјетила доста граничних 

прелаза, како би се непосредно увјерила да ли се одредбе закона из ове области примјењују 

на одговарајући начин.  

Жељко Грубешић истакнуо је и чињеницу да је Заједничка комисија након обављеног 

надзора над граничним прелазом Ивањица и посјете теренској канцеларији ДГС-а која 

покрива овај гранични прелаз закључком обавезала Министарство безбједности БиХ да 

организује састанак о теми стања на граничним прелазима. 

Комисија је након окончане расправе  једногласно усвојила закључак: 

1. „Закључци Заједничке комисије о питању граница, пољопривредног и другог 

категорисаног земљишта у граничном појасу доставиће се одмах Министарству 

безбједности БиХ и ДГС-у. О наведеној теми са овим институцијама организоваће се 

посебна тематска сједница.“ 

 

 Ад. - 6.   Разматрање Предлога оријентационог радног плана Заједничке комисије за    

              2006. годину 

 

Бошко Шиљеговић обавијестио је присутне да је Служба урадила Предлог оријентационог 

радног плана Заједничке комисије. У њему су дате активности које слиједе у 2006. години. У 

овај план требало би накнадно уградити и нова акта која су наведена дописом Министарства 

безбједности БиХ.  

Након краће расправе чланови Заједничке комисије једногласно су усвојили Оријентациони 

радни план за 2006. годину, са допуном.  Овај план биће прослијеђен колегијумима домова 

ради израде њиховог цјелокупног плана рада за 2006. годину. 

 

 

  Ад. -7.  Текућа питања 

 

а) Договор о посјети Министарству безбједности БиХ 

Бошко Шиљеговић обавијестио је присутне да је Служба саставила листу питања која ће 

бити постављена приликом посјете Министарству безбједности БиХ, а која ће бити обављена 

током дана. Наведену листу питања могуће је допуњавати, мијењати и сл. 

Чланови Комисије су након краће расправе прихватили предложену листу питања која ће 

бити предата приликом састанка са представницима Министарства безбједности БиХ. 

 

б) Именовање  посматрача у Управни одбор и Извршно тијело Дирекције за 

реструктурисање полиције 

 

Мехмед Жилић истакнуо је важност укључивања представника Заједничке комисије у 

Управни одбор и Извршно тијело Дирекције за реструктурисање полиције, с обзиром на 

задатке ових тијела у предстојећој реформи полиције у Босни и Херцеговини. На овај начин 

Комисија ће имати благовремен увид у цјелокупни процес реформе. 
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Халид Гењац је био сагласан са мишљењем претходника, те  предложио Мехмеда Жилића 

за  посматрача. 

Момчило Новаковић предлажио је руководство Заједничке комисије за посматраче, јер ће 

се на тај начин омогућити да увијек један од чланова присуствује сједницама Управног 

одбора те омогућити увид у рад Извршног тијела, у случају да су други спријечени. 

Чланови Комисије једногласно су прихватили предлог Момчила Новаковића и за посматраче 

изабрали руководство Комисије. 

 

ц) Извјештај о одржаном састанку  у Министарству одбране БиХ 

Чланови Заједничке комисије једногласно су прихватили Извјештај о састанку у 

Министарству одбране БиХ, одржаном 24.01.2006. године. 

 

д) Семинар о безбједносној политици  у Стокхолму - Шведска 

С обзиром да је енглески језик радни језик семинара који треба да буде одржан у Стокхолму-

Шведска, од 08. до 18. маја текуће године, овом семинару могу присуствовати само чланови 

Заједничке комисије који знају тај језик.  

Бошко Шиљеговић предложио је стога  Халида Гењца да присуствује овом семинару, што 

је једногласно прихваћено, с тим да ће Халид Гењац одлучити до краја мјесеца фебруара да 

ли ће због дужине трајања семинара путовати или не. 

Адем Хускић указао је овом приликом на чињеницу да током ове године вјероватно неће сви 

чланови Комисије моћи путовати на сва предвиђена путовања. Стога је предлажио да се 

направи распоред одлазака чланова Комисије на поједина путовања, како би сви били у 

прилици да оду бар на једно путовање. 

 

е) Информација о састанку са Tauno Aaltonenom из ОЕБС мисије у БиХ 

Чланови Комисије примили су без примједаба к знању Информацију о састанку 

предсједавајућег Заједничке комисије са Tauno Aaltonenom, шефом Секције за изградњу 

институција и в.д. директором Одјељења за безбједносну сарадњу ОЕБС мисије у БиХ. 

 

 

Секретар                                                                           Предсједавајући                                                                                                                                                            

Драгица Хинић                                                                Заједничке комисије 

                                                                                                              Бошко Шиљеговић 
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